



# ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ ວັນອາທິດທີ 24 ກັນຍາ 2017 (9-24-2017)

## ບໍ່ຕ້ອງຢ້ານ

ແມ່ນຫຍັງເປັນສິ່ງທີ່ໜ້າຢ້ານກົວທີ່ບໍ່ທັມມະດາທີ່ສຸດ ທີ່ທ່ານໄດ້ຍິນມາ ?

**ຈຸດສໍາຄັນໃນບົດຮຽນ:** ພວກເຮົາບໍ່ຕ້ອງຢ້ານພຽງຂອງວິນຍານຊົ່ວເວລາເຮົາຢູ່ໃນພຣະຄຣິດ.

### ພຣະຄໍາພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ນາງ ເສັງ ໂອກາດ ຊົມພຣະອາທິດຕົກຫຼາຍກວ່າ 10,000 ຄັ້ງ. ເປັນເວລາ 30 ປີ, ມາໂຢຣີ ກອຟ ບໍ່ເຄີຍອອກຈາກອາພາດເມັນຂອງນາງ. ນາງທໍຣະມານນໍາພະຍາດທີ່ຍ້ານບ່ອນທີ່ມີຄົນຫຼາຍ, ແລະເປັນຄົນວິຕົກກັງວົນຢ່າງຮ້າຍແຮງ ຊຶ່ງເປັນອາການຂອງຄົນທີ່ຍ້ານບ່ອນກວ້າງ ແລະຝຸງຊົນ. ຍ້ອນຄວາມຍ້ານຄອບງວ່າ, ມາໂຢຣີ ຈຶ່ງຍຶດເອົາອາພາດເມັນເປັນບ່ອນຈໍາຈອງຕົວເອງ. ຫຼັງຈາກໄດ້ຮັບຄວາມຫ່ວງໃຍຈາກເພື່ອນຄົນນຶ່ງ ຊຶ່ງໄດ້ພຍາຍາມຍົວະໃຫ້ນາງໄປຮັບການບໍາບັດ ມາໂຢຣີ ຈຶ່ງໄດ້ພົບກັບສີສັນແຫ່ງຄວາມສວຍງາມຂອງໂລກພາຍນອກອີກ !

ມາໂຢຣີ ໄດ້ຮັບອິສະຣະພາບ ແລະການປິ່ນປົວເມື່ອນາງຍອມຮັບຄວາມຈິງ. ນາງເຊົາເຊື່ອການຫຼອກລວງຕົວເອງ ແລະກ່ຽວກັບສະພາບການຕ່າງໆຂອງນາງ. ນາງເຮັດຕາມຄວາມຈິງ ແລະກ້າວອອກໄປຂ້າງນອກ.

ພວກເຮົາຊາບດີວ່າ ແມ່ນຫຍັງທີ່ເຮົາຄວນຍ້ານ. ແລະເມື່ອເຮົາມາພິຈາລະນາເບິ່ງຄວາມຊົ່ວຮ້າຍໃນໂລກ, ພວກເຮົາກໍຈະຮູ້ສຶກຍ້ານແທ້. ຊາຕານ ແລະພຽງຂອງເຫລົ່າວິນຍານຂອງຄວາມມືດມືຈິງ. ພວກມັນຊອກຫາທາງທໍາລາຍເຮົາ. ເປັນຕາໜ້າຢ້ານຫຼາຍ.

ເປັນໂອກາດດີ, ເມື່ອເຮົາພົບໃນ 1 ໂຢຮັນ 4:1-6, ຄຣິສຕຽນບໍ່ຕ້ອງຢ້ານພຶດຕິກັມຂອງຊາຕານ ແລະຜົນທັງຫຼາຍ. ເພາະວ່າຜູ້ທີ່ຢູ່ໃນເຮົາ ຍິ່ງໃຫຍ່ກວ່າຜູ້ທີ່ຢູ່ໃນໂລກ.

### ພຣະຄໍາພີກ່າວວ່າແນວໃດ? ( ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, ແລະ 2 )

#### ສຶກສາພຣະຄໍາພີ

##### 1. 1 ໂຢຮັນ 4:1-3 :

<sup>1</sup> ພວກທີ່ຮັກເອີຍ, ຢ່າເຊື່ອວິນຍານທຸກໆດວງ ແຕ່ຈຶ່ງພິສູດວິນຍານທັງຫລາຍນັ້ນວ່າມາຈາກພຣະເຈົ້າຫລືບໍ່ ເພາະວ່າມີຜູ້ທຳນວາຍປອມຫລາຍຄົນໄດ້ອອກໄປໃນໂລກ. <sup>2</sup> ດ້ວຍຂໍ້ນີ້ແຫລະ, ເຈົ້າທັງຫລາຍກໍຈະຮູ້ຈັກພຣະວິນຍານຂອງພຣະເຈົ້າຄືວິນຍານທັງປວງທີ່ຍອມຮັບຮູ້ວ່າພຣະເຢຊູຄຣິດໄດ້ສະເດັດລົງມາຮັບຊາດເປັນມະນຸດ ວິນຍານນັ້ນກໍມາຈາກພຣະເຈົ້າ. <sup>3</sup> ແລະວິນຍານທັງປວງທີ່ບໍ່ຍອມຮັບຮູ້ພຣະເຢຊູ ວິນຍານນັ້ນກໍບໍ່ໄດ້ມາຈາກພຣະເຈົ້າ ວິນຍານນັ້ນແຫລະ, ເປັນວິນຍານຂອງຜູ້ຕໍ່ສູ້ພຣະຄຣິດ ຊຶ່ງເຈົ້າທັງຫລາຍໄດ້ຍິນວ່າຈະມາ ແລະບັດນີ້ກໍຢູ່ໃນໂລກແລ້ວ.

ເພາະວ່າ ໄພ່ພົນຂອງພຣະເຈົ້າໄດ້ປະເຊີນກັບຜູ້ປະກາດພຣະທັມປອມມາແລ້ວ ໃນພຣະຄັມພິເດີມ, ພຣະເຈົ້າໄດ້ເປີດເຜີຍມາຕະຖານສອງຢ່າງໂດຍໂມເຊ ເຮັດໃຫ້ໄພ່ພົນຂອງພຣະອົງຈຳແນກໄດ້ຮະຫວ່າງຜູ້ປະກາດຈິງ ແລະປອມ:

1. ຖ້າຜູ້ປະກາດພຣະທັມທຳນວາຍໝາຍສຳຄັນ ຫຼືສິ່ງອັດສະຈັນພິເສດໄດ້ກັບກາຍເປັນຈິງ ແລະແລ້ວຊຸກຍູ້ຄົນໃຫ້ຕິດຕາມພຣະອື່ນ, ຄົນນັ້ນກໍແມ່ນຜູ້ປະກາດພຣະທັມປອມ (ເບິ່ງພຣະບັນຍັດສອງ 13:1-5). ຄຳສອນແທ້ຈິງບໍ່ທ່ອນຊັກນຳເຮົາໃຫ້ຫັນເທໂປຈາກພຣະອົງ, ພຣະເຈົ້າອົງທຸ່ງແທ້.

2. ຖ້າຜູ້ປະກາດພຣະທັມທຳນວາຍສິ່ງໃດສິ່ງໜຶ່ງທີ່ບໍ່ກັບກາຍເປັນຈິງ, ຄົນນັ້ນກໍແມ່ນຜູ້ປະກາດພຣະທັມປອມ ເບິ່ງ (ພບຍ ສອງ 18:22). ພຣະເຈົ້າຊົງຮິດອຳນາດທຸກສິ່ງ ແລະບໍ່ສາມາດມຸສາ, ດັ່ງນັ້ນ ພຣະວາທະຂອງພຣະອົງຈະກາຍເປັນຈິງສເມີ. ບໍ່ມີຂໍ້ຍົກເວັ້ນ.

ຫຼາຍສັດວັດຕໍ່ມາ, ທ່ານອັດສາວົກໂຢຮັນ ຍັງໄດ້ຈັດການກັບຄຣູສອນປອມ ສມັຍນີ້ເພິ່ນຢູ່ໃນຖານະຜູ້ນຳຄຣິຕະຈັກຍຸກແລກ. ທ່ານໂຢຮັນບັນທຶກໄວ້ວ່າ "ຢ່າເຊື່ອວິນຍານທຸກໆດວງ ແຕ່ຈົ່ງພິສູດວ່າວິນຍານທັງຫຼາຍນັ້ນວ່າມາຈາກພຣະເຈົ້າຫຼືບໍ່ ເພາະວ່າມີຜູ້ທຳນວາຍປອມຫຼາຍຄົນໄດ້ອອກໄປໃນໂລກ " (1 ຢຣ 4:1).

ຊາຕານໄດ້ທັນປຸງນັກຕົກຂອງມັນ ໃນການເຮັດໃຫ້ຄຣິສຕະຈັກມີການບິດເບືອນຄວາມຈິງກ່ຽວກັບພຣະເຢຊູຄຣິດ. ຄຣິສຕຽນຈະເພີ່ມຂຶ້ນ ຫຼືລົດໜ້ອຍລົງແມ່ນຂຶ້ນຢູ່ກັບສິ່ງທີ່ເຮົາເຊື່ອແລະສິ່ງທີ່ເຮົາສອນຄົນອື່ນກ່ຽວກັບພຣະເຢຊູ.

ທ່ານໂຢຮັນ ໄດ້ໃຫ້ການພິສູດວ່າພຣະຄຣິດເປັນສູນກາງຫຼືບໍ່ ໂດຍການປະເມີນຄວາມເຊື່ອແລະການສອນຂອງຄົນຜູ້ນັ້ນ. ເວົ້າງ່າຍໆວ່າ: " ວິນຍານທັງປວງທີ່ຍອມຮັບຮູ້ວ່າພຣະເຢຊູຄຣິດໄດ້ສະເດັດລົງມາຮັບຊາດເປັນມະນຸດ ວິນຍານນັ້ນກໍມາຈາກພຣະເຈົ້າ" (1ຢຣ 4:2).

**ໃຜເຂົ້າມາໃນຄວາມຄິດ ເມື່ອທ່ານໄດ້ຍິນຄຳວ່າ "ການຍັ່ງຮູ້"? ເພາະເຫດໃດ?**

ມີຂໍ້ກະແຈສອງລູກເປັນປັດຈັຍສຳລັບການພິສູດນີ້ ຄື:

- **ສະພາບມະນຸດຢ່າງເຕັມປຸງຂອງພຣະເຢຊູ ໄດ້ຖືກຮັບຮອງ.** ຈົ່ງສັງເກດການຍ້າຂອງສຳນວນທີ່ວ່າ " ສະເດັດລົງມາຮັບຊາດເປັນມະນຸດ." ພຣະຄຣິດບໍ່ແມ່ນກາຍຝ່າຍວິນຍານ: ພຣະອົງເປັນມະນຸດ. ທ່ານໂຢຮັນ ໄດ້ໃຊ້ຊື່ທີ່ໄດ້ຕັ້ງໃຫ້ໃນເວລາພຣະອົງປະສູດວ່າ: "ເຢຊູ." ພຣະອົງເປັນຜູ້ຊາຍເຕັມຕົວ.
- **ສະພາບພຣະເຈົ້າຢ່າງເຕັມປຸງຂອງພຣະຄຣິດໄດ້ຖືກຮັບຮອງ.** ທ່ານໂຢຮັນໄດ້ໃຊ້ຕຳແໜ່ງທີ່ໄດ້ຖືກມອບໝາຍໃຫ້ພຣະເຢຊູວ່າ:ພຣະຊົງເປັນຜູ້ຊົງຖືກທົດສົງຈາກພຣະເຈົ້າ, ພຣະເມຊີອາ. ພຣະອົງຊົງເປັນພຣະເຈົ້າ ພຣະເຢຊູສຳແດງພຣະອົງໃນພຣະທັມຂ່າວປະເສີດວ່າ ຊົງເປັນພຣະບຸດຂອງພຣະເຈົ້າ ຜູ້ດຳລົງຢູ່ຖ້ຳມາກາງຊາວຍິວ, ໄດ້ຖືກຄົງ, ແລະໄດ້ສິ້ນພຣະຊົນເຖິງແກ່ຄວາມຕາຍແທ້ຈິງ. ພຣະເຢຊູ ຍັງໄດ້ປະສົບກັບການເປັນຄົນມາຈາກຕາຍທາງດ້ານຮ່າງກາຍໃນວັນຖ້ວນສາມຫຼັງຈາກການຖືກຄົງ. ການເປັນຄົນມາຈາກຕາຍຍືນຍັນທຸກສິ່ງທີ່ພຣະອົງໄດ້ສອນແລະໄດ້ຊື່ໃຫ້ເຫັນວ່າ ຊີວິດແລະຄວາມຕາຍຂອງພຣະອົງ ໄດ້ຖືກຮັບຮອງໂດຍພຣະເຈົ້າ.

ດັ່ງນັ້ນ, ເວລາທ່ານຢາກພິສູດຄວາມຖືກຕ້ອງຂອງຄົນກຸ່ມໃດກຸ່ມໜຶ່ງ, ຈົ່ງພິສູດເບິ່ງວ່າຄົນກຸ່ມນັ້ນສອນຫຼັງກ່ຽວກັບພຣະເຢຊູ. ຕົວຢ່າງເຊັ່ນ:

- **ໂມມອນ** ສອນວ່າ ພຣະເຢຊູແມ່ນວິນຍານເດັກນ້ອຍຜູ້ທຳອິດ ທີ່ບັງເກີດເປັນມະນຸດຈາກພໍ່ແມ່ຊາວສວັນ.
- **ພວກພະຍານພຣະເຢໂຫວາ** ສອນວ່າ ພຣະເຢຊູແມ່ນ ວິນຍານ-ທີ່ຖືກສ້າງ ທີ່ໄດ້ຖືກສ້າງໂດຍພຣະເຈົ້າ ຜູ້ຊົງຕໍ່ມາໄດ້ສະເດັດລົງມາສູ່ໂລກໃນສະພາບມະນຸດ.
- **ອິສລາມ** ສອນວ່າ ພຣະເຢຊູແມ່ນຜູ້ທຳນວາຍ ຜູ້ເປັນທີ່ນັບຖືສູງສຸດ ພຣະອົງບໍ່ແມ່ນພຣະບຸດຂອງພຣະເຈົ້າ.
- **ຮິນດູ** ສອນວ່າ ພຣະເຢຊູ ແມ່ນມະນຸດຜູ້ບັນລຸ "ຈິດສຳນຶກ-ພຣະເຈົ້າ."

ຂໍ້ພຣະຄຳພີບອກແຈ້ມແຈ້ງວ່າ: ພຣະເຢຊູຊົງເປັນທັງສອງຄື ຊົງເປັນມະນຸດເຕັມສ່ວນ ແລະພຣະເຈົ້າເຕັມສ່ວນ. ສາສນາ, ປຣັດຊາ, ຫຼືບຸກຄົນໃດປະຕິເສດພື້ນຖານຄວາມຈິງນີ້ ກໍບໍ່ມີກົກເຄົ້າມາຈາກພຣະເຈົ້າ.

ຊາຕານແມ່ນຕົວການແຫ່ງການບົດເບືອນຄວາມຈິງ. ແຕ່ຕາບໃດເຮົາຍັງມີໃຈຈິດຈໍ່ ແລະຈ້ອງຕາເບິ່ງດ້ວຍການສືບຕໍ່ ພິສູດສິ່ງທີ່ເຮົາໄດ້ເຫັນແລະໄດ້ຍິນ ວ່າຂັດກັບພຣະຄຳຂອງພຣະເຈົ້າບໍ່, ພວກເຮົາຈະບໍ່ຖືກຈັບຜິດຍ້ອນຄວາມຜິດພາດ.

**ມີຄວາມບົດເບືອນໃດແດ່ທີ່ເຮົາຍັງໄດ້ຍິນທຸກວັນນີ້ ?**

**2. 1 ໂຢຮັນ 4:4-6 :**

<sup>4</sup>ໃນເລື່ອງນີ້ ເຂົາກໍປລາດໃຈທີ່ພວກທ່ານບໍ່ຍອມແລ່ນໄປເຂົ້າສ່ວນກັບເຂົາ ໃນການຊົ່ວຮ້າຍອັນເໝືອນຢ່າງເຂົາ ແລະ ເຂົາກໍກ່າວຄຳນິນທາໃສ່ພວກທ່ານ. <sup>5</sup>ຄົນເຫຼົ່ານັ້ນ ຈະຕ້ອງໃຫ້ການແກ່ພຣະອົງ ຜູ້ພ້ອມແລ້ວທີ່ຈະຊົງພິພາກສາທັງ ຄົນເປັນ ແລະຄົນຕາຍ. <sup>6</sup>ດ້ວຍເຫດນີ້ແຫຼະ, ຂ້າວປະເສີດໄດ້ຊົງປະກາດແກ່ພວກຄົນທີ່ຕາຍໄປແລ້ວເໝືອນກັນເພື່ອເຂົາ ຈະໄດ້ຖືກຊົງພິພາກສາໃນເນື້ອກາຍເໝືອນຢ່າງມະນຸດທົ່ວໄປ ແລ້ວຈະໄດ້ມີຊີວິດທາງຈິດວິນຍານຢ່າງດຽວກັບພຣະເຈົ້າ.

ມາເຖິງບົດຮຽນຕອນນີ້, ພວກເຮົາໄດ້ເຫັນວ່າພຣະຄຳພີວ່າຈິງໃດກ່ຽວກັບກິດການຊົ່ວຮ້າຍຂອງຊາຕານ, ອຳນາດ ຂອງຜົມານ, ແລະພຶດຕິກຳຂອງເຫລົ່າວິນຍານ. "ຝ່າຍຄວາມມືດ" ມືດແທ້ຈິງ. ແທ້ຈິງ, ຄຣິສຕຽນອາດແນມເບິ່ງສັດຕູ ຕ່າງໆທີ່ຍົກຂະບວນມາຕໍ່ສູ້ເຮົາ ແລະຄິດເບິ່ງດູວ່າ, ແມ່ນຫຍັງຄືໂອກາດທີ່ພວກເຮົາມີ ? ຂອບຄຸນພຣະເຈົ້າ, ທີ່ທ່ານໂຢ ຮັນໄດ້ເຕືອນພວກເຮົາເຖິງຄວາມຈິງຢ່າງໃຫຍ່ສອງປະການ ໃນ ຂໍ້ 4-6.

ປະການທີໜຶ່ງ, ທ່ານມາຈາກພຣະເຈົ້າ. ຜູ້ເຊື່ອ ຜູ້ທີ່ມີຄວາມສັມພັນກັບພຣະເຢຊູຄຣິດ ໄດ້ຖືກຈັດເຂົ້າເປັນໄພ່ພົນ ໃນຄົວເຮືອນຂອງພຣະເຈົ້າ. ດັ່ງນັ້ນ ພວກເຮົາຈຶ່ງຖືກຮັບປະກັນຄວາມປອດໄພໃນພຣະອົງເປັນຢ່າງດີ ເຊັ່ນວ່າ:

- ຝ່າຍເຮົາກໍຈະປະທານຊີວິດອັນຕລອດໄປເປັນນິດໃຫ້ແກ່ແກະນັ້ນ ແລະເຂົາຈະບໍ່ຈົບຫາຍຈັກເທື່ອ ບໍ່ມີຜູ້ໃດຈະຍາດ ເຂົາອອກຈາກມືຂອງເຮົາໄດ້. ອັນທີ່ພຣະບິດາຂອງເຮົາໄດ້ຊົງປະທານໃຫ້ແກ່ເຮົານັ້ນກໍໃຫຍ່ກວ່າສັພທຸກສິ່ງ ແລະບໍ່ມີ ຜູ້ໃດຈະອາດຍາດອັນນັ້ນອອກຈາກພຣະທັດພຣະບິດາຂອງເຮົາໄດ້ (ໂຢຮັນ 10:28-29).
- ເຫດວ່າເຮົາເຊື່ອຢ່າງໝັ້ນຄົງວ່າ ຄວາມຕາຍຫຼືຊີວິດກໍດີ, ເທວະດາຫຼືຜູ້ປົກຄອງກໍດີ, ສິ່ງທີ່ມີຢູ່ໃນດຽວນີ້ ຫຼືສິ່ງຈະມີ ມາໃນພາຍໜ້າກໍດີ, ຫຼືສິ່ງອື່ນໃດທີ່ໄດ້ຊົງສ້າງແລ້ວນັ້ນກໍດີ ກໍຈະບໍ່ສາມາດເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາ ຂາດຈາກຄວາມຮັກ ຂອງພຣະເຈົ້າ ຊຶ່ງມີຢູ່ໃນພຣະເຢຊູຄຣິດເຈົ້າຂອງເຮົາທັງຫຼາຍນັ້ນ (ໂຣມ 8:38-39).

ປະການທີສອງ, ພວກທ່ານໄດ້ຜາບແພ້ພວກທີ່ມີວິນຍານຕໍ່ສູ້ພຣະຄຣິດແລ້ວ. ຄວາມສັມພັນຂອງເຮົາກັບພຣະເຈົ້າບໍ່ ພຽງແຕ່ໄດ້ຮັບຄວາມປອດໄພ, ບໍ່ພຽງແຕ່ເປັນຜູ້ປ້ອງກັນຕົວ; ແຕ່ເຮົາຕ້ອງເປັນຜູ້ຕໍ່ສູ້. ພວກເຮົາບໍ່ໄດ້ເອົາຊະນະຄວາມຊົ່ວ ຮ້າຍດ້ວຍການຫົດຫົວຢູ່ໃນແຈ. ຍ້ອນພວກເຮົາມາຈາກພຣະເຈົ້າ ພວກເຮົາສາມາດກ້າວອອກໄປຢ່າງອົງອາດ, ສາມາດ ພິສູດວິນຍານ, ແລະເປັນຕົວແທນຂອງພຣະຄຣິດ ຕໍ່ໜ້າຜີຮ້າຍຕົວໃດຕົວໜຶ່ງ ຫຼືຕໍ່ໜ້າຜີຮ້າຍທຸກຕົວທີ່ພວກເຮົາປະເຊີນ.

ແນ່ນອນ, ພວກເຮົາບໍ່ໄດ້ເອົາຊະນະດ້ວຍຣິດອຳນາດຂອງເຮົາເອງ. ຍ້ອນວ່າພວກເຮົາມາຈາກພຣະເຈົ້າ ແລະໄດ້ຟຶ້ງ ພາໃນພຣະອົງ, ພຣະອົງໄດ້ປະທານພຣະວິນຍານຂອງພຣະອົງເອງໃຫ້ແກ່ເຮົາ. ແລະໂດຍທາງການສະຖິດຢູ່ ແລະຣິດ ອຳນາດຂອງພຣະວິນຍານນັ້ນທີ່ເຮົາສາມາດເອົາຊະນະ. ທັນທີທີ່ເຮົາວາງໃຈພຣະຄຣິດໃນຖານະເປັນອົງພຣະຜູ້ໂຖ່ ແລະ ອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າຂອງພວກເຮົາ, ພຣະວິນຍານບໍ່ຣິສຸດກໍດຳລົງຢູ່ກັບເຮົາ. ຄວາມສັມພັນກັບພຣະຄຣິດ ແລະຣິດອຳນາດ ການສະຖິດນຳຂອງພຣະວິນຍານບໍ່ຣິສຸດ ຕ້ອງຄວບຄູ່ກັນໄປ:

- ອັນໜຶ່ງ ຖ້າພຣະວິນຍານບໍ່ຣິສຸດຂອງພຣະເຈົ້າສະຖິດຢູ່ໃນເຈົ້າທັງຫຼາຍຢ່າງແທ້ຈິງແລ້ວ ພວກເຮົາກໍບໍ່ຢູ່ຝ່າຍມະນຸດ

ແຕ່ຢູ່ຝ່າຍພຣະວິນຍານ ຖ້າຜູ້ໃດບໍ່ມີພຣະວິນຍານຂອງພຣະຄຣິດຜູ້ນັ້ນກໍບໍ່ເປັນຂອງພຣະອົງ (ໂຣມ 8:9).

- ເຈົ້າທັງຫຼາຍບໍ່ຮູ້ຫຼືວ່າ ຮ່າງກາຍຂອງເຈົ້າເປັນວິຫານຂອງພຣະວິນຍານບໍ່ຮິສຸດ ຜູ້ຊຶ່ງຊົງສະຖິດຢູ່ໃນພວກເຈົ້າ ຊຶ່ງພວກເຈົ້າໄດ້ຮັບຈາກພຣະເຈົ້າ ເຈົ້າບໍ່ແມ່ນເຈົ້າຂອງຕົວເຈົ້າເອງ (1 ໂກຣິນໂທ 6:19).

ທ່ານໂຢຮັນໄດ້ຍ້າເຕືອນພວກເຮົາກ່ຽວກັບຄວາມແຕກຕ່າງຢ່າງອັດສະຈັນທີ່ພຣະວິນຍານບໍ່ຮິສຸດໄດ້ເຮັດ ເມື່ອປະເຊີນກັບກອງກຳລັງຂອງຊາຕານຊຶ່ງຕໍ່ສູ້ພຣະຄຣິດ: "ຜູ້ທີ່ຢູ່ໃນທ່ານກໍ່ໃຫ້ກວ່າຜູ້ທີ່ຢູ່ໃນໂລກ". ຊາຕານອາດມີອິດອຳນາດ, ແຕ່ພຣະວິນຍານບໍ່ຮິສຸດຂອງພຣະເຈົ້າມີອິດອຳນາດສູງກວ່າແນ່ແທ້. ຄຣູສອນປອມ ແລະໝໍທ່ານວາຍຂີ້ໂລບອາດຈະເບິ່ງຄືວ່າມີປັນຍາ, ແຕ່ປັນຍາຂອງພຣະເຈົ້າຂອງເຮົາບໍ່ມີຂອບເຂດຈຳກັດ. ໂລກອາດມີການດຶງດູດແລະມີການຊັກຈູງຢ່າງແຮງ, ແຕ່ພຣະວິນຍານຜູ້ສະຖິດຢູ່ເຮົານັ້ນນຳຍິ່ງໃຫ້ຈົນບໍ່ອາດວັດແທກໄດ້.

ເວລາພວກເຮົາດຳລົງຊີວິດຢູ່ພາຍໃຕ້ພຣະເຈົ້າ ຖານະທີ່ພຣະອົງຊົງເປັນອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ, ເພິ່ງພາພຣະອົງ ແລະເຕັມລື້ນດ້ວຍພຣະວິນຍານຂອງພຣະອົງ (ອຟຊ 5:18), ພຣະອົງຈະຊ່ອຍເຮົາພິສູດວິນຍານທີ່ເຮົາກຳລັງປະເຊີນຢູ່ນັ້ນ. ພວກເຮົາບໍ່ຕ້ອງຢ້ານວ່າຈະຖືກຫຼອກລວງດ້ວຍສັດຕູທີ່ມີອິດ. ເປັນຫຍັງ? ເພາະວ່າພວກເຮົາເພິ່ງພາອາສັຍໃນອິດອຳນາດທີ່ຍິ່ງໃຫ້ກວ່າຄື: ພຣະວິນຍານບໍ່ຮິສຸດຜູ້ຊຶ່ງຢູ່ນຳເຮົາ ຈະເຮັດໃຫ້ເຮົາ "ຮູ້ຈັກວ່າວິນຍານໃດແມ່ນວິນຍານແຫ່ງຄວາມຈິງ ແລະວິນຍານໃດແມ່ນວິນຍານຫຼອກລວງ".

ໃນພຣະຄຣິດ, ພວກເຮົາຖືກແຕ່ງຕັ້ງຢູ່ໃນຕຳແໜ່ງຍິ່ງໃຫ້ເພື່ອຮູ້ຈັກວິນຍານຊົ່ວ ແລະວິນຍານປອມ ແລະຍືນສົມມັນ. ແທ້ຈິງແລ້ວພວກເຮົາບໍ່ມີຫຍັງທີ່ຕ້ອງຢ້ານ.

*ພຣະເຢຊູຍິ່ງໃຫ້ກວ່າພວກທີ່ຕໍ່ສູ້ພວກເຮົາ. ຄວາມຈິງນີ້ຈະມີອິດທິພົນຕໍ່ຊີວິດທ່ານຢ່າງໃດໃນທຸກວັນນີ້ແລະວັນໜ້າ?*

### ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ

ຄວາມຈິງທີ່ທ່ານມີໃນພຣະຄຣິດບໍ່ມີຫຍັງທີ່ຕ້ອງຢ້ານ ເຮັດໃຫ້ຊີວິດຂອງທ່ານແຕກຕ່າງຢ່າງໃດໃນອາທິດນີ້? ຈົ່ງພິຈາະນາເບິ່ງຄຳແນະນຳຕໍ່ໄປນີ້:

- **ຈົ່ງທ່ອງຈຳ.** ຖ້າທ່ານມີແນວໂນ້ມຍ້ານກົວ, ຈົ່ງທ່ອງຈຳ 1 ໂຢຮັນ 4:4. ຈົ່ງຈິດຂໍ້ມື່ນຕິດໄວ້ບ່ອນຕ່າງໆ ທີ່ທ່ານສາມາດຫຼຽວເຫັນຕອດວັນ. ບ່ອນໃດທີ່ທ່ານຮູ້ສຶກຍ້ານຈົ່ງທ່ອງຂໍ້ນີ້.
- **ຈົ່ງເຕັມລື້ນ.** ພຣະເຈົ້າໄດ້ປະທານພຣະວິນຍານບໍ່ຮິສຸດຂອງພຣະອົງໃນຊີວິດທ່ານ. ຈົ່ງສຸມໃສ່ໃນການອະທິຖານເພື່ອທ່ານຈະສືບຕໍ່ເພິ່ງພຣະວິນຍານນັ້ນ ຈະຊົງເຕີມໃຫ້ເຕັມ, ຊົງນຳພາທ່ານ, ແລະຊົງໃຫ້ທ່ານຍິ່ງຮູ້.
- **ຈົ່ງຢັ່ງຮູ້.** ຈົ່ງປະເມີນຄວາມແຕກຕ່າງຂອງ "ສຽງຕ່າງໆ" ເປັນປະຈຳ ຊຶ່ງທ່ານໄດ້ປະເຊີນ ໃນປື້ມ, ບົດເທດ, ບົດຮຽນ, ບົດເຝົ້າດຽວອອນໄລ, ແລະບົດຄວາມຕ່າງໆ. ຈົ່ງພິຈາະນາເບິ່ງວ່າເຂົາເຊື່ອຫຍັງກ່ຽວກັບພຣະເຢຊູ ເຂົາຍົກພຣະນາມພຣະເຢຊູຂຶ້ນລະດັບໃດ ແລະຖວາຍກຽດແດ່ພຣະນາມພຣະຄຣິດ.

ຄວາມຍ້ານກົວທີ່ຮ້າຍແຮງບໍ່ແມ່ນພຽງປັດຈັຍດຽວທີ່ຕັນເຮົາບໍ່ໃຫ້ໄດ້ພົບກັບຊີວິດທີ່ເຮົາສົມຄວນປະສົບ. ແມ່ນແລ້ວ, ວິນຍານຊົ່ວຮ້າຍມີຈິງ. ແຕ່ພຣະເຈົ້າກໍ່ມີຈິງເໝືອນກັນ ແລະພຣະອົງຊົງສູງສົ່ງກວ່າພລັງໃດໆ ຫຼືການຂັດຂວາງໃດໆ ຊຶ່ງອາດເຄື່ອນໄຫວຕໍ່ສູ້ເຮົາ. ດັ່ງນັ້ນ ຢ່າຊູ່ຢ້ານ.

ອຸປຸຸມໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສັມພັນ [www.lsb.org](http://www.lsb.org) ໂດຍ PSI